



REFERAT

MØTE I INTERNASJONAL ADM. GRUPPE TORSDAG 4. JANUAR 2018

Dato / sted:

Torsdag 4. januar 2018, Akershus fylkeskommune - møterom 250

Til stede:

Kjersti Garberg og Espen Holtan (Østfold), Rune Bakkevoll (Akershus), Vibeke Jakobsen (Telemark), Ole Jørn Alfstad (Hedmark), Hilde Aarø (Buskerud) og Ingunn Trosholmen (Oppland).
Ann Irene Sæternes (ØS sekretariat).

Forfall:

Trond Myrland (Buskerud) og Turid Wulff Knutsen (Oppland) - møtte m/vara. Per Jørgen Olafsen (Vestfold). Marte Hoddevik Jensen (Oslo).

Kopi:

Jon Petter Arntzen, Østlandssamarbeidets sekretariat samt ORE

Referent:

Ann Irene Sæternes, tlf: 61 28 93 53

Vår dato: 05.01.18

Vår ref.: Internasjonal gruppe 2018/1

Gruppas leder, Kjersti Garberg, ønsket alle Godt Nyttår og velkommen til møtet. Opptrykket versjon av Østlandssamarbeidets Europapolitiske strategi 2017 – 2021 på norsk og engelsk ble utdelt.

SAKSLISTE

Sak 01/18 Godkjenning av møtereferat fra siste møte 29. august 2017

Det var ingen merknader til referatet. *Konklusjon: Godkjent*

Sak 02/18 Samarbeidet med delstaten Schleswig-Holstein - forberedelse til kommisjonsmøte 7. – 8. mars 2018 i Fredrikstad

Kjersti Garberg innledet til saken. Ann Irene Sæternes gikk igjennom utkast til agenda for selve kommisjonsmøtet 8. mars og informerte om kommentarer og innspill fra tysk side. Den nye Europaministeren ønsker seg et noe mer formelt oppsett på møtet. Videre er departementet ikke lenger ansvarlig for kulturområdet og det vil ikke delta noen fra kulturdepartementet på møtet i Fredrikstad. Schleswig-Holstein ønsker mer tid og fokus til tema utveksling og ungdom denne gangen. De vil inkludere en lærer og 1-2 elever fra den videregående skolen i Kiel som har samarbeid med Gjøvik vgs. i sin delegasjon til møtet. Gruppen hadde ingen spesielle merknader til

tema og oppsett i foreslått agenda.

Gruppen gikk så igjennom de ulike agenda-punktene med tanke på hvem som bør holde innlegg

fra Østlandsfylkenes side. Roger Ryberg vil være møteleder og vil orientere om aktuelle politiske

saker på agenda i Norge. Ole Haabeth vil ønske velkommen til Østfold og Fredrikstad. Det avklares med Ryberg om Ole Haabeth også skal si noe om regionreformen – og den nye region Viken. Under tema 1 vil Akershus dekke prosjektet «Bio-economy Region» - fylkesordfører Anette Solli forespørres (som medlem i kommisjonen) i tillegg til prosjektansvarlig Monica Svanberg. Leder i OREEC, Mali Hole Skogen, kontaktes med tanke på prosjektet «Northern Connections». Under tema 2 legges det til grunn at leder for kulturgruppa, Rolf Olsen (Vestfold) og/eller Østfolds representant Svein Helge Treimo orienterer. Under tema 3 forespørres Håkon fra Ungdommens fylkesråd i Østfold om å delta (var med på Erasmus+ prosjektet i oktober 2017). Videre er det aktuelt å invitere Gloria Vitaly (Oppland) som leder av AERs Ungdomsnettverk YRN samt Timo Nikolaysen (Buskerud) som ungdomsrepresentant i styret i BSSSC. I forbindelse med utvekslingsprosjektet mellom Gjøvik vgs og Kiel bør også representanter (lærer og elev) fra Gjøvik inviteres. I og med at det kommer representanter fra skolen i Kiel vil det være

mulig for de to skolene å ha et arbeidsmøte i etterkant av kommisjonsmøtet.

Kjersti Garberg orienterte om at hotell og møtested er endret. Det er booket rom på Viktoria Hotel og gruppa ble enige om at også møtet avholdes her. Programmet for kommisjonsmøtet justeres i henhold til dette. Videre legges det i utgangspunktet opp til å ta ferga tilbake etter middagen i Gamlebyen. Kjersti sjekker fergetidene for å være sikker på at dette lar seg gjøre. Etter møtet i internasjonalt fagpolitisk utvalg 22.1 sendes det ut informasjon og ønske om påmelding til møtet. Medlemmene i internasjonal adm. gruppe tar ansvar for å melde tilbake til sekretariatet om deltakelse – politisk og adm. fra hver av fylkeskommunene – slik at vi kan tilpasse antall rom på hotellet samt øvrige bestillinger av mat mv.

Deltakelse i møtet fra nasjonale myndigheter ble tatt opp. Vi pleier å invitere representanter fra UD og den tyske ambassaden til møtene i Norge – som observatører. Ann Irene Sæternes følger opp dette.

Tematisk program er ikke klarlagt. Gruppa diskuterte ulike tilnærminger og landet på at likestilling i bredt og hvordan vi gjør dette i Norge kan være aktuelt. Her har Norge modeller som har vist seg interessante for Tyskland – og andre europeiske land. Vi bør invitere en forsker og aktuelle innledere til et tematiske møte. Kjersti Garberg sjekker med høyskolemiljøet i Østfold. Dersom andre har forslag/innspill bør disse sendes til sekretariatet via e-post så snart som mulig. Det legges opp til et program på 1 – 1,5 timer (max).

Konklusjon: Saken ble tatt til orientering. Kjersti Garberg og Ann Irene Sæternes følger opp vedrørende program og teknisk opplegg. Oppland sjekker deltakelse fra Gjøvik vgs. (v/ Ingunn/Turid). Akershus sjekker deltakelse fra fylkesordfører i møtet samt prosjektleder for bio-region prosjektet. Ann Irene Sæternes kontakter OREEC samt UD og den tyske ambassaden. Sekretariatet har kontakt med kulturgruppa om deltakelse. Ungdomsdeltakelse tas opp med koordineringsgruppa for ØstsamUng mandag 8.1. Espen Holtan kontakter Håkon og sjekker at han kan stille under tema 3.

Sak 03/18 Internasjonalt seminar 23. januar 2018 – program, påmelding og status for forberedelsene

Ann Irene Sæternes orienterte kort om status og påmelding. Det er mange fra internasjonalt fagpolitisk utvalg som ikke er registrert. Heller ikke innledere i programmet er registrert og det er

viktig at alle i gruppa bistår slik at vi får databasen oppdatert. Påminnelse sendes ut innom kort tid. Påmeldingsfrist er satt til 10. januar – men kan utvides noe. Gruppas medlemmer ønsker foreløpig deltakerliste tilsendt.

Konklusjon: Saken tas til orientering. Ann Irene Sæternes sender foreløpig deltakerliste til medlemmene i gruppa. Alle bistår slik at de som skal delta er påmeldt i systemet. Påminnelse sendes ut i morgen og gruppas medlemmer bes spre denne til aktuelle deltakere i fagavdelinger

og ledelsen i fylkeskommunene.

Sak 04/18 Studietur for internasjonalt fagpolitisk utvalg våren 2018

Ann Irene Sæternes innledet til saken. Det ble vist til kontakt til Nord-Holland og innspill mottatt på e-post like før jul. Grappa diskuterte forslag om justering av dato til uka før for å få til møte med regionens regionalminister. Dette ble ikke ansett som vesentlig for turen i og med at det foreslås å møte medlemmer i regionforsamlingen. Aktuelle tema for turen ble nevnt og grappa gav anbefalinger om å jobbe videre med de tre temaene innovasjon og smart spesialisering, grønn transport og infrastruktur og sirkulær økonomi. Videre ble det anbefalt å fremme begge alternativene for internasjonalt fagpolitisk utvalg slik at de kan velge destinasjon. Datoene 14 – 16. mai beholdes.

Konklusjon: Internasjonal adm. gruppe foreslår å legge fram de to forslagene til destinasjoner med de foreslåtte datoene i mai som utgangspunkt. Ann Irene Sæternes følger opp kontaktene og jobber videre med programutkastet innen de tre nevnte temaene fram mot møtet i fagpolitisk utvalg 22.1.

Sak 05/18 Handlingsprogram for Østlandssamarbeidet 2018 – 2019 – gjennomgang og innspill i forkant av møte i internasjonalt fagpolitisk utvalg

Ann Irene Sæternes innledet til saken. Det var ingen merknader til det utsendte forslaget. Saken legges fram for internasjonalt fagpolitisk utvalg 22.1

Konklusjon: Internasjonal adm. gruppe foreslår å legge fram utkast til handlingsprogram 2018-2019 for internasjonalt fagpolitisk utvalg til diskusjon og anbefaling 22.1 uten endringer.

Sak 06/18 Møte i Internasjonalt fagpolitisk utvalg 22. januar 2018 – gjennomgang av agenda

Ann Irene Sæternes innledet til saken. Det ble gjennomført en ide-runde med tanke på tematisk innledning. Et mulig tema som kom opp var status for Brexit og spørsmål om å få noen fra UD til å gi en orientering. Alternativt kan utvalget ha en runde om Team-Norway – også med representanter fra UD.

Konklusjon: Ann Irene Sæternes kontakter UD med mål om å få en fra embetsverket som jobber med Brexit til å komme og orientere.

Det var ellers ingen merknader til forslag til agenda for møtet. Gruppas medlemmer hadde en runde rundt sakene om valg. Det er ikke noen valg-komite nå midt i perioden, så det blir opp til utvalgets leder og utvalgets medlemmer å finne kandidater og velge. Medlemmene i grappa kan gjerne ta opp saken på hjemmebane med sine utvalgsmedlemmer for å sjekke interesse for å være

kandidater. Til vervet i AER vil det trolig også være mulig å fremme en kandidat som er vara-medlem til internasjonalt fagpolitisk utvalg. Ann Irene Sæternes tar en runde med utvalgets leder i forkant for å sikre at vi har gjort et forarbeid og at valg kan gjennomføres i møtet 22.1

Konklusjon: Det jobbes videre med innkalling og saksunderlag til møtet 22.1 i henhold til foreliggende agenda. Medlemmene i grappa har kontakt med sine utvalgsmedlemmer på forhånd angående sakene som skal opp. Ann Irene Sæternes har kontakt med utvalgets leder vedrørende sakene om valg.

Sak 07/18 Formannskap i BSSSC 2017 - 2018 - status og planer framover

Ann Irene Sæternes orienterte om resultat fra første året som formannskap og sekretariat for BSSSC samt fra siste styremøte i Drammen 12. desember. Medlemmene i grappa mottar nyhetsbrevet til BSSSC og noen av sakene var inkludert i utgaven som kom før jul. Neste styremøte er fastsatt til 6. mars 2018. Russland deltar nå i styret og mai-møtet skal være i Kaliningrad. Årskonferansen 2018 finner sted i Gdansk, Polen 10 – 12. september.

Aktivitetsprogram for arbeidet i BSSSC var sendt ut med sakspapirene. Policy-papiret om nærhetsprinsippet, demokrati og Europas framtid – som ble vedtatt på møtet i Drammen 12.12.17

sendes ut til gruppa til orientering. Endelig referat fra styremøtet i Drammen sendes til orientering når det foreligger.

Konklusjon: Saken ble tatt til orientering.

Sak 08/18 Orienteringer:

- **Møte i fylkesnettverk for internasjonale rådgivere 10 – 11. januar**

Rune Bakkevoll orienterte om program og opplegg for møtet neste uke i Asker. Revidert program ble utdelt. Det er pr dato ca. 40 påmeldte. Gruppa takket for godt program og så fram til møtet.

- **Info/oppdatering fra Nordsjøkommisjonen (NSC)**

Kjersti Garberg informerte fra siste møte i ex.com i NSC i Cardiff. Det jobbes nå aktivt for å styrke samarbeidet i regionen og et handlingsprogram for bedre samarbeid og bruk av tilgjengelige verktøy er under utarbeidelse. Samarbeidet tenkes bredt og tar utgangspunkt i en utvikling både horisontalt og vertikalt. Videre legges det opp til revisjon av North Sea Region strategien. Brexit og konsekvenser vil være inkludert i den nye strategien. Vedtak om ny strategi i juni 2020. NSC har utarbeidet en egen uttalelse om Brexit og ble i den forbindelse invitert til å holde innlegg på CPMRs konferanse om tema. Nestleder Andreas Lervik i NSC deltok og holdt innlegg fra 3-land (Norge) om hvordan Norges forhold og avtaler med EU er. Det jobbes også nå med å få på plass et mer langsiktig opplegg for sekretariatet – uavhengig av hvem som er president. Vestlandsrådet v/Hordaland fylkeskommune og Västres Götalands regionen har søkt. Fristen er ikke ute enda, så det kan bli flere. anbefaling i ex.com i vår og vedtak på GA i juni. Det skal velges president og vise-presidenter på årets GA. Denne finner sted i Østfold – Fredrikstad 13. – 15. juni. Også i år sammen med Interreg Nordsjøprogrammets konferanse. NSC har fokus på å verve nye medlemmer – bl.a. i lys av Brexit. En ny nederlandsk region er innmeldt og det er håp om økt deltakelse fra UK regioner.

- **Info fra AER**

Espen Holtan (Østfold) deltok på Byråmøte i AER i Maastricht i slutten av november sammen med Rune Fredriksen. Det var et godt arbeidsmøte som jobbet fram og godkjente de politiske prioriteringene for AER for 2018. Rune Fredriksen var aktiv i diskusjonen og noen av hans forslag inngikk i det endelige dokumentet som ble vedtatt. Dokumentet ligger på AERs hjemmeside www.aer.eu

Holtan orienterte også om at Rune Fredriksen, Østfold leder komiteen for Sommerakademiet i AER og de jobber nå for å verve interesserte regioner til komiteens arbeid. Det er ønske om å få med ungdomsnettverket YRN i komiteen. Gloria Vitaly (Oppland) er president i YRN. Tema for Sommerakademiet i 2018 i Romania er «Cultural heritage for regional attractiveness». Generalforsamlingen i AER i 2018 finner sted på Lillehammer 22. – 24. mai med Oppland fylkeskommune som vertskap. Ingunn Trosholmen informerte om at det nå jobbes for fullt med program og opplegg – inkl. tematiske sight visits

- **Møte i Europapolitisk forum 15.11.17**

Kjersti Garberg orienterte fra møte i EPF og de tema som var diskutert i møtet. Referat fra møtet vil bli sendt til gruppa når det foreligger i endelig versjon – forhåpentligvis til møte i fagpolitisk utvalg 22.1. Ann Irene Sæternes supplerte med litt informasjon og synspunkt fra møtet og fra evalueringsmøtet i den adm. kontaktgruppa i etterkant.

- **Neste møte i EPF i juni 2018**

Ann Irene Sæternes orienterte om at neste møte i EPF finner sted i Kristiansand med Agderfylkene som vertskap den 6 og 7. juni. 6.6 på sein ettermiddag vil det bli et tematisk program + en middag. Selve møtet er den 7.6. To tema er plukket ut – den sosiale pilaren i Europa med fokus på arbeidsmarked, rettigheter, svart arbeid osv. – klima og grønn omstilling – Norge som grønt batteri for Europa
Innspill til vinkling av temaene ønskes og saken vil bli lagt fram på møte i internasjonalt fagpolitisk utvalg 22.1. Neste møte i den adm. kontaktgruppa er 31. januar i UD.

- **Interreg Østersjøprogrammet 3 søkerunde med søkefrist 9/4-18**

Ann Irene Sæternes minnet om den åpne søkerunden for Østersjøprogrammet. Dette blir trolig siste fulle søkerunde. 15. januar 2018 er frist for å registrere prosjektideer. Ann Irene vil scanne ideene og se etter prosjekt der norsk deltakelse vil være ønskelig sett med norske øyne. Info vil da bli sendt ut og gruppas medlemmer oppfordret til å bidra til å finne aktuelle partnere/miljøer. Søkefrist er 9. april.

Ann Irene orienterte også om at det blir en 4 utlysingsrunde i **Interreg Europa**. Denne åpner trolig i mai 2018 og beslutninger om støtte til prosjekt vil finne sted i desember 2018. Prosjektene i denne runden kan bare løpe i 2 år. Mer info kommer!

- **Østlandssamarbeidets 25 års jubileum**

Ann Irene Sæternes informerte om forberedelser til markering av Østlandssamarbeidets 25 års jubileum i mars 2018. En konferanse samt en festmiddag vil bli gjennomført 1. mars. Inviterte gjester – bl.a. tidligere ledere og sentrale politikere i kontaktutvalget samt adm. personer som har vært sentrale opp gjennom årene. Program for konferansen sendes gruppas medlemmer til orientering. En oppsummering av Østlandssamarbeidets historie, hvordan organisasjonen har utviklet seg gjennom 25 år samt hva som er gjennomført og oppnådd, er produsert og vil bli gjort tilgjengelig til jubileet. Denne er ført i pennen av tidligere sekretariatsleder Inge Brørs.

Konklusjon: Gruppa takket for orienteringene

Sak 09/18 Møteplan 2018

Framlagte møteplan ble gjennomgått. Det var ingen merknader til forslaget.

Konklusjon: Møteplan 2018 godkjennes som foreslått

Eventuelt

Ann Irene Sæternes orienterte om **Let's Communicate prosjektet** (Interreg Østersjøprogrammet) og to kommende tematiske seminarer. Det første med fokus på maritime næringer/maritim politikk 6. februar (invitasjon er allerede sendt ut) og et seminar 25. april med fokus på smart spesialisering. Dette siste er spesielt rettet inn mot fylkeskommunene og reformprosessen som nå pågår. Program for dette foreligger innom kort tid og vil bli sendt ut snart. Hold av dato!

Ann Irene Sæternes tok opp **e-postmelding fra Eivind Lorentzen fra 18. desember 2017** og oppfordret alle til å se på denne og spesielt punkt 2. Her tar Eivind opp et verktøy på Smart spesialiseringsplattformen som MÅ/BØR oppdateres (Eye@RIS3). Telemark er for øvrig det eneste norske fylket som ikke er registrert her. Kanskje TFK vil se på om også de vil inn i oversikten ☺ Send beskjed til kollegaer som har ansvar for regional plan/innovasjon – og be dem gå inn og se på infoen som er oppført og gjøre nødvendige oppdateringer!

Kjersti Garberg takket for et godt møte og ønsket alle vel hjem og på gjensyn neste uke i Asker.

